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Zapisnik 12. sestanka Nacionalne skupine deležnikov za tržno infrastrukturo za 

vrednostne papirje in finančno zavarovanje (NSD AMI-SeCo) 
 
 
Datum: 19. december 2024, od 13.00 do 14.45 ure 

Lokacija: Banka Slovenije, Slovenska 35, 1000 Ljubljana  

Navzoči: S. Anko (predsedujoči; Banka Slovenije; v nadaljevanju: BS), B. Ploj (BS), D. Cavnik (BS), 

Ž. Markus (BS), K. Stegovec (BS), B. Lesjak (BS), M. Kovač (BS), A. Sever (BS), Ž. Kosi (Agencija 

za trg vrednostnih papirjev; v nadaljevanju: ATVP), V. Slamič (KDD - Centralna klirinško depotna 

družba d. d.; v nadaljevanju: KDD), N. Vičar (Ljubljanska borza d. d.), A. Černjač Žvanut, 

(Ministrstvo za finance; v nadaljevanju: MF), K. Dekleva (MF), M. Bundalo (Nova ljubljanska banka 

d. d.; v nadaljevanju: NLB), K. Tavčar Tul (Banka Intesa Sanpaolo d. d.; v nadaljevanju: ISP), M. 

Žlak (OTP banka d. d.; v nadaljevanju: OTP), J. Badovinac Žunek  (UniCredit Banka Slovenija d. d.; 

v nadaljevanju: UniCredit). 

 

Navzoči prek telekonference: M. Lamovšek (MF), A. Jernejšek (MF), H. Novak (MF), B. Cikanek 

Furman (OTP), J. Novak (OTP), D. Mekić (OTP), K. Koren (ISP), L. Rosso Rajkovič (ISP), B. Knez 

(ISP), B. Bundalić (Deželna banka Slovenije d. d.; v nadaljevanju: DBS), I. Mevžek (DBS), L. Mrhar 

(DBS), A. Pulko (NLB), V. Rukav (BS), D. Božeglav (BS) in D. Stevanović (BS). 

 

Dnevni red sestanka 

1. Pregled realizacije sklepov 11. sestanka NSD AMI-SeCo 

2. Indikatorji delovanja T2S 

3. Status projekta ECMS 

4. Skrajšanje cikla poravnave z vrednostnimi papirji v Evropski uniji 

5. Status harmonizacijskih aktivnosti na področju poravnave vrednostnih papirjev in upravljanja 

s finančnim zavarovanjem 

6. Poročanje članov 

7. Razno 

 

Uvod 

o S. Anko je uvodoma pozdravil udeležence sestanka. Pojasnil je, da sestanki NSD AMI-SeCo 

praviloma potekajo najkasneje dvajset delovnih dni po sestanku skupine AMI-SeCo, ki je tokrat 

potekal 4. in 5. decembra 2024, obravnavajo pa se tako tematike s sestanka AMI-SeCo kot tudi 

specifične vsebine slovenskega trga. V nadaljevanju je opozoril, da se sestanek snema za namen 

priprave zapisnika in da bo posnetek po potrditvi zapisnika uničen. Izpostavil je, da sestanek 

poteka na hibridni način, tj. kot kombinacija fizične udeležbe članov na sestanku in vključitve 

preko telekonferenčnega sistema. Na poziv S. Anka udeleženci niso podali predloga dopolnitve 

dnevnega reda sestanka, zato je bil predlagan in soglasno sprejet: 

 

Sklep 1: Udeleženci so potrdili dnevni red 12. sestanka NSD AMI-SeCo. 
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Ad 1) 

Pregled realizacije odprtih sklepov z 11. sestanka NSD AMI-SeCo 

 

Št. sklepa Vsebina sklepa Realizacija sklepa 

Sklep 2 UniCredit, NKBM, NLB in KDD uskladijo osnutek 

dopisa in ga pošljejo BS ali pa sklenejo, da zadeva ni 

več aktualna, in o tem obvestijo BS. Dopis naj vsebuje 

zahtevo za verifikacijo našega razumevanja, tj. da je 

omejitev zahteve za identifikacijo delničarjev dopustna 

z vidika zakonodaje, opis težave, s katero se sooča 

slovenski trg, ter prošnjo za stališče ECB. Rok za odziv 

je do konca avgusta 2024. 

V izvajanju 

Sklep 3 KDD naj preteklo korespondenco s svojimi člani, v 

zvezi s spremembo Pravil poslovanja KDD zaradi 

ukinitve jamstvenega sklada, pošlje v vednost tudi 

ATVP in BS (oddelek Plačilni in poravnalni sistemi) 

ter naj BS in ATVP vključi v nadaljnjo komunikacijo. 

Izveden 

 

o D. Cavnik je v zvezi z realizacijo sklepa 2 izpostavil, da je bil s strani pobudnikov konec 

novembra pripravljen nov predlog dopisa za AMI-SeCo z opisom izpostavljene sistemske 

problematike pri uporabi zunanjih izvajalcev v postopku identifikacije delničarjev. V začetku 

decembra je BS predlagala manjšo oblikovno spremembo dopisa in načina komuniciranja z ECB. 

V zvezi s tem je D. Cavnik prosil pobudnike za informacijo o statusu dopisa. V. Slamič je potrdil 

usklajenost dopisa z vsemi deležniki in predlagal, da se sprejmejo s strani BS predlagane 

oblikovne spremembe ter da se dopis po sestanku podpiše in pošlje na ECB, s čimer so se 

pobudniki strinjali. Sprejet je bil naslednji sklep: 

 

Sklep 2: Usklajeni dopis se natisne in fizično podpiše s strani predstavnikov UniCredit, OTP, 

NLB in KDD. BS dopis po elektronski pošti pošlje na ECB. 

 

o V zvezi z izpolnjevanjem sklepa 3 je V. Slamič pojasnil, da je ta izpolnjen, ter ob tem dodal, da je 

korespondenco delil z ostalimi deležniki in da se pravila začnejo uporabljati z novim letom. S. 

Anko je to potrdil in dejal, da je BS v vlogi nadzornika predlog Pravil poslovanja KDD  

pregledala in nanj podala predloge sprememb in dopolnitev. 

 

Ad 2) 

Indikatorji delovanja T2S 

o M. Kovač je predstavil agregatne kazalnike poslovanja in operativnega delovanja T2S v obdobju 

med oktobrom 2023 in oktobrom 2024.  

 

Ad 3) 

Status projekta ECMS  

o A. Sever je predstavila napredek na projektu ECMS. Pričakovani datum začetka delovanja ECMS 

se je konec oktobra 2024 ponovno prestavil, in sicer novi datum je 16. 6. 2025. Izpostavila je, da 

je kljub zamiku projekta cilj, da obseg projekta ostane nespremenjen, dodaten čas pa se izkoristi 
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za stabilizacijo programske opreme in odpravo trenutnih napak. Novi rok za izvedbo testov za 

nasprotne stranke je 22. 4. 2025, naslednji test migracije pa je predviden konec marca 2025. A. 

Sever je predstavila trenutni status testiranja po posameznih funkcionalnostih in plan aktivnosti 

testiranja v prihodnjih mesecih. 

 

Ad 4) 

Skrajšanje cikla poravnave z vrednostnimi papirji v Evropski uniji  

o D. Cavnik je predstavil aktivnosti v zvezi s skrajšanjem cikla poravnave z vrednostnimi papirji na 

T+1. Posebej je izpostavil poročilo ESME za Evropski parlament in Svet EU o smiselnosti 

prehoda na cikel T+1 po principu velikega poka na dan 11. 10. 2027, države članice pa bodo 

morale določiti in vzpostaviti ustrezen centralni organ upravljanja. V zvezi s predvideno 

določitvijo centralnega organa je Ž. Kosi predstavil stališče ATVP, da bi najprimernejši organ z 

vidika izkušenj in poznavanja področja bila BS. Nasprotno je S. Anko povedal, da je v skladu z 

evropsko in nacionalno zakonodajo ATVP v Republiki Sloveniji pristojna za zagotavljanje 

načrtovanega datuma poravnave (T+2), zato je smiselno, da ima centralno in poročevalsko vlogo 

pri prehodu na skrajšanje cikla poravnave (T+1) ATVP. Obe instituciji sta svoje mnenje že pred 

sestankom sporočili MF tudi pisno. 

o V. Slamič je izpostavil, da je s tehničnega vidika že sedaj možna poravnava na T+1, bodo pa 

potrebne regulatorne spremembe in prilagoditve, vsi pa so se strinjali, da bo T+1 za nekatere 

države predstavljal precejšen izziv.  

o K. Dekleva je postavil vprašanje, ali premik na T+1 naslavlja tudi primarni trg ali zgolj sekundarni 

trg. K. Stegovec in D. Cavnik sta pojasnila, da za primarne izdaje vrednostnih papirjev zahteva za 

skrajšanje poravnalnega cikla ne bo veljala, ampak samo za posle s prenosljivimi vrednostnimi 

papirji, ki se opravijo na organiziranih mestih trgovanja v skladu s 5. členom Uredbe 909/2014 o 

centralnih depotnih družbah. 

o N. Vičar je sporočila, da prehod na T+1 predvidoma ne bo predstavljal težav za Ljubljansko 

borzo. 

 

Ad 5) 

Status harmonizacijskih aktivnosti na področju poravnave vrednostnih papirjev in upravljanja 

s finančnim zavarovanjem  

o Ž. Markus je izpostavil, da je skupina Corporate Events Group pripravila poročilo glede skladnosti 

evropskih trgov s standardi za korporacijska dejanja in identifikacijo delničarjev, in predstavil 

glavne izsledke. Iz poročila izhaja, da je Slovenija skladna z vsemi standardi. 

o D. Cavnik je predstavil napredek evropskih trgov pri implementaciji standardov SCoRE za 

poenotenje tržnih praks na področju upravljanja s finančnim zavarovanjem. Rok za 

implementacijo standardov je podaljšan do 16. 6. 2025, tj. na dan začetka delovanja ECMS. Za 

slovenski trg se pričakuje pravočasna zagotovitev skladnosti s standardi SCoRE. 

 

Ad 6)  

Poročanje članov 

o M. Kovač je predstavil statistiko poslovanja slovenskih deležnikov na T2S. 

o Ž. Kosi je poročal, da se je promet na Ljubljanski borzi letos povečal za 60 %, kljub temu pa še 

vedno ne dosegamo rekordnih vrednosti iz let 2007 in 2008. 

o Ž. Kosi je izpostavil, da so na podlagi ZTFI-1 prejeli zahteve članov nadzornega sveta in članov 

uprave KDD za dovoljenje za upravljanje funkcij in zahtevo za pridobitev kvalificiranega deleža. 

Glede na stanje v delniški knjigi KDD-ja pričakujejo še eno zahtevo za pridobitev kvalificiranega 

deleža. 

o V. Slamič je poročal, da je KDD konec novembra 2024 vzpostavila neposredno povezavo s 

Clearstream Banking Frankfurt. 
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Ad 7) 

Razno 

o B. Lesjak je predstavil aktivnosti Evrosistema na eksperimentalnem projektu, v okviru katerega 

so bile v testnem in produkcijskem okolju izvedene poravnave poslov na licenciranih DLT 

platformah na eni strani ter v centralnobančnem denarju v sistemu TARGET na drugi strani. 

Aktivnosti so bile zaključene 29. 11. 2024, v okviru projekta pa je tudi Republika Slovenija izdala 

obveznico z nominalno vrednostjo 30 milijonov EUR. Poudaril je, da Evrosistem resno razmišlja 

o nadaljevanju aktivnosti na tem področju, odločitev o nadaljnjih korakih pa bo predvidoma 

sprejeta v roku pol leta. 

o K. Dekleva je predstavil aktivnosti MF, povezane z uporabo DLT tehnologije. Dejal je, da smo 

ena prvih držav izdajateljic obveznic s pomočjo DLT tehnologije. Testirala se je izdaja in 

trgovanje na sekundarnem trgu. Dejal je, da MF podpira tovrstne iniciative Evrosistema in želi, da 

se tudi pri nas sprejme zakonodaja, ki bo celovito urejala to področje (obveznica je bila izdana na 

podlagi francoskega prava). Za naslednjo obveznico si želi, da bi bila izdana po slovenski 

zakonodaji, kot bistveno prednost tovrstne izdaje pa je omenil prihranek pri stroških za izdajatelje 

in investitorje ter hitrejšo izvedbo poravnave. Na vprašanje glede nadaljnjih tovrstnih izdaj je K. 

Dekleva dejal, da se bodo na MF o tem odločili na podlagi rezultatov končnega poročila 

januarskega sestanka skupine na ECB. S. Anko je dodal, da bo končno poročilo obravnavano do 

konca maja, v njem pa bodo nakazani nadaljnji koraki.  

 

 

 

Zapisal: Ž. Markus, 31. december 2024 


